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Referat 

Repræsentantskabsmøde 2025 

Repræsenteret: 10 klubber, 35 deltagere – heriblandt 5 bestyrelsesmedlemmer. 22 stemmer til stede. 

Formand, Mette Nissen Jakobsen, startede mødet med at byde velkommen til årets repræsentantskabsmøde. 

1. Valg af dirigent
Bestyrelsen foreslår Henriette Gilhøj, der enstemmigt blev valgt.

Dirigenten erklærede dernæst, at forsamlingen er varslet og indkaldt korrekt og rettidigt.

2. Bestyrelsen aflægger beretning
Mette Nissen Jakobsen aflagde mundtlig beretning og henviste til den skriftlige, udsendte beretning og

fremhævede yderligere disse punkter på bestyrelsens vegne:

Bestyrelsen er opmærksom på at gøre rækkerne mere betydningsfulde for juniorerne, hvorfor der også bliver 

opfordret til, at klubberne tilmelder sig juniorturen i Prag, der i år bliver gennemført – det samme gør årets 
Summercamps.  

På det seneste bestyrelsesmøde og på baggrund af det lave antal tilmeldte hold i 2025, havde bestyrelsen 
inviteret Juniorudvalget ind til en snak.  

Positivt møde og gode forslag til, hvordan den kedelige udvikling kan vendes.  
Bestyrelsen orienterer klubberne om, at Juniorudvalget bliver obligatorisk, hvis man har et hold i juniorrækkerne. 

Kendetegnet for alle u-rækkerne er desværre en stor nedgang – alle rækkerne har været ramt af afmeldinger og 

turneringsstrukturen har derfor været tilpasset, så der kunne gennemføres en eller anden form for meningsfuld 

turnering for klubberne.  

Hos u12 var 7 hold tilmeldt turneringen, men ikke alle hold havde nok spillere til at stille hold til alle kampe. 
På DM-dagen mødtes 5 hold i Gladsaxe til en fin U12 dag, hvor Hørsholm Hurricanes løb med guldet. 

I 2025 er der tilmeldt 3 hold.  

Hos u15 blev der igen afviklet et indendørs stævne for U15 i starten af 2024, efter samme model som i 2023 

(tidsbegrænsede kampe og et pitch pr. batter). Giants var vært og det var igen et godt stævne i de to haller i 
Odense, hvor 6 hold deltog i to puljer. Oysters løb med guldet. 

8 hold var tilmeldt til udendørsturneringen, men desværre blev sæsonen præget af mange aflysninger.  

4 hold mødtes til det afsluttende DM hos Nordfyns Softball klub på deres nye anlæg, hvor der blev spillet på to 
baner. En vellykket dag med gode og tætte kampe. Guldet gik til et mix hold fra GSK, Hørsholm, Stars og Bulls. 

I 2025 er der tilmeldt 5 hold.  

U19 rækken var i år reduceret til 2½ hold. Vandals og Giants spillede hele sæsonen igennem og fik spillet 
mange kampe mod hinanden. GSK deltog i det omfang, de kunne stille hold.   

U19 DM blev desværre aflyst pga. manglende tilmeldte hold. 

I 2025 er der 2 hold tilmeldt.  

Hos damerne var der 7 hold tilmeldt turneringen og dermed samme antal hold som året før. 
Vikings vandt DM guld over GSK. 

I 2025 er der ligeledes 7 hold tilmeldt.  
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Hos herrerne var 4 hold som vanligt i 1. Div. Herrer, hvor Hurricanes vandt DM guld over Stars, som var det nye 

hold i denne division og erstattede Bulls, som desværre ikke kunne melde et hold til turneringen. 
I 2025 er der 5 hold tilmeldt.  

Der var 7 hold tilmeldt i Herre 2. Div. som blev vundet af Penguins. 

Slowpitch er igen en stor succes.  

Til DM deltog holdene fra A-rækken samt et par inviterede hold fra B-rækken. Konkurrencen var tæt og sølvet 
blev vundet af et hold fra B-rækken, Hørsholm Pirates.  

I 2025 er der 10 hold tilmeldt – fordelt på to serier. 
Som noget nyt i 2025, er det ambitionen at sende et landshold af sted til et nordisk mesterskab, der skal være 

med til at styrke det nordiske samarbejde.  

Baseball5, forbundets nye disciplin, fandt i løbet af 2024 et format i forhold til vores eksisterende klubber, som 

forbundet vil fortsætte med. Fremover bliver Baseball 5 udbudt som indendørs aktivitet i softballs off season og 
DM afholdes i starten af året. Mange klubber har udvist interesse, især i forbindelse med forbundets turneringer. 

Vores projektleder, Helle Sylvest, har derudover arbejdet med at få Baseball5 i gang i skolerne og mange skoler 
er blevet besøgt for at introducere sporten. Der arbejdes på at få en skoleturnering i gang. 
November 2025 bliver der afholdt EM i Litauen, hvor Danmark i år vil være repræsenteret.  

I 2024 havde vi to landshold afsted til EM. 

Damelandsholdet deltog i EM i Utrecht, Holland, hvor de opnåede en 18. plads ud af de 22 deltagende hold. 
U22 Damelandsholdet deltog i EM i Kutno, Polen, hvor de opnåede en 15. plads ud af de 16 deltagende hold. 

Derudover deltog U18 Herrelandsholdet og Damelandsholdet, samt U22 Damelandsholdet til Baltic Cup i 

Stockholm, Sverige. 
I år skal seniorherrerne til EM i Tjekket i juni. Damerne skal ligeledes til EM i Tjekkiet i september.  

U23 deltager til EM 2025 i Tjekkiet i juli, hvorimod EM i Spanien for u18 damer er uden dansk deltagelse.  
Vi er udfordret på landsholdssiden og på jagten efter ny energi, bliver eliteudvalget nok også et tvunget udvalg. 

Medlemstallet for 2024 er 928. Medlemstallet faldt derfor en anelse i forhold til 2023 (998), og vi når derfor 

ikke den ønskede milepæl på 1000+ medlemmer. Udviklingen hos klubberne ser meget forskellige ud - nogle har 

positiv fremgang, mens andre oplever et betydningsfuld fald. Vi er stadig tæt på 1000 medlemmer og håber, at vi 
snart kan komme komfortabelt forbi denne milepæl. Igen en opfordring til at få alle jeres medlemmer talt med 

når I melder tal ind. 

Årets regnskab viser et overskud mod et budgetteret underskud. Dette skyldes dels flere indtægter end 
budgetteret, færre omkostninger til nogen aktiviteter grundet ændret planlægning eller udskydelse af projekter. 

Fokus for det kommende år bliver således at fastholde aktivitetsniveauet. I 2024 igangsatte forbundet en ny 
aktivitet, Baseball5, som forbundet havde fået midler til fra både DIF´s initiativpulje og WSBC-europe. Målet med 

at igangsætte Baseball5 er at udvide mulighederne for rekruttering at nye medlemmer. I den forbindelse har 
forbundet besluttet at fortsætte Baseball5 ind i 2025. 

I perioden fra regnskabsårets afslutning til aflæggelsen af årsrapporten, er der ikke indtruffet forhold, som 
vurderes at have væsentlig indflydelse på vurderingen af årsrapporten. 
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I 2024 fortsatte vi arbejdet med vores tre strategispor. Der kan b.la. nævnes: 

Spor 1 → Den større og stærkere klub  

• Der har været fokus på at komme tættere på klubberne

• Udviklingskonsulenten, Jorge Sánchez, har periodisk besøgt klubberne til deres træninger og snakket med
trænere, spillere, frivillige og forældre. Dette er for at skabe bedre forståelse for hver enkel klub og hvordan

de kan hjælpes bedst muligt

• Der var fortsat fokus på deling af idéer, støtte og inspiration til klubberne via mails og Holdsport

• Der blev fortsat arbejdet med at skabe produkter, der kan støtte rekruttering af nye medlemmer;
o Adgang til Canva (Professional) – et værktøj som klubberne kan benytte

o Bedre video- og billededækning af forbundets arrangementer for at reklamere for softball

Spor 2 → Styrkelse af talenterne 

• 1-2-trænerkurset blev planlagt flere gange, men kun afholdt én enkel gang i Ballerup. Der manglede

tilmeldinger

• Talentstrategien blev færdiggjort

• Lancering af vidensdelingsplatformen, www.viden.softball.dk, et værktøj som klubberne mangler at tage i
brug

Bestyrelsen opfordrer dog klubberne om at blive bedre til at benytte sig af diverse kursus- og uddannelsestilbud, 
så klubberne kan få mere viden. 

Der arbejdes i skrivende stund på den nye strategi for de næste 4 år – startende i 2026.  
Sammen med det internationale spor (spor 3), som vil fortsætte ind i den nye strategiplan, hedder og defineres 
de to nye spor således: 

Spor 1 → Fastholdelse og rekruttering af flere engagerede frivillige  

’’Vi vil have flere og mere engagerede frivillige, der kan skabe et større fundament for at softball kan blive en 
større idrætsgren i Danmark. Vi vil gerne have flere medlemmer, og for at opnå det, skal vi arbejde fra bunden 
og sikre os, at vi har nok ressourcer og arbejdskraft til de nødvendige opgaver, der skal udføres både på klub- og 
forbundsniveau, for at vores medlemmer kan trives og har lyst til at blive inde i sporten.’’ 

Spor 2 → Eksponering og ekstern branding af softball  

Vi ønsker mere synlighed og kendskab til vores sport i Danmark, samtidig med, at sporten skal være mere 
tilgængelige for alle. Derfor skal vi udvikle en relevant kommunikationsstrategi, der kan løfte vores sport noget 
højere end den er nu. Ved at arbejde med branding af vores sport frem til OL 2028, forventer vi, at flere 
danskere (både på lokal - primært - og national plan) kender til softball og interesserer sig for det, både som 
aktive medlemmer og som tilskuer. 

Der var ingen spørgsmål eller kommentarer til beretningen.  

Bestyrelsens beretning blev enstemmigt godkendt.  

http://www.viden.softball.dk/
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3. Den økonomiansvarlige fremlægger det reviderede regnskab til godkendelse samt gennemgår

bestyrelsens budget for det kommende år
Kasserer, Ejnar Mikkelsen, fremlagde hovedpunkterne fra regnskabet 2024.

Der var enkelte kommentarer og spørgsmål, som Ejnar Mikkelsen besvarede. 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt og budgettet blev taget til efterretning. 

4. Fastsættelse af klubkontigenter samt holdtilmeldingsgebyr for den følgende kommende sæson
- Jf. bilag 1, punkt 4

Bestyrelsen havde stillet forslag til hævelse af klubkontigenter samt holdtilmeldingsgebyr.  
Klubberne fik lejlighed til at fremlægge deres respektive synspunkter, hvorefter vi gik til en afstemning: 

Forslaget blev vedtaget.  

5. Behandling af indkomne forslag

1) Opdatering af bødekatalog – Forslaget blev vedtaget

2) Turneringsreglementets §19, Kampafvikling – Forslaget blev vedtaget
3) Ajourføring/opdatering af hele Kapitel 6 – Forslaget blev vedtaget

4) Ændring af valg af suppleant – Forslaget blev vedtaget

Det blev desuden vedtaget, at bødekataloget skal specificeres og rettes til:
’’Hvis dommere og modstandere, der skal over broen, informeres om walk-over(s) senere end 36 timer’’ 
''Hvis dommere og modstandere, der ikke skal over broen, informeres om walk-over(s) senere end 24 timer’’  
’’For sen betaling af DM holdtilmelding og licens ’’ – Licens bliver slettet, da det varetages af Holdsport fremover. 

6. Valg af bestyrelse og 1 suppleant:

a) Formand for 2 år, Mette Nissen Jakobsen – Villig til genvalg
 Blev enstemmigt valgt

b) Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år, Vivian Culp – Villig til genvalg

 Blev enstemmigt valgt 

c) Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år, Helle Sylvest – Ikke villig til genvalg

Bestyrelsen foreslår Ditte Rasmussen, Lyngby Baseball & Softball Club
Blev enstemmigt valgt 

d) Valg af bestyrelsesmedlem for 1 år, Mikkel Thy Christensen – Villig til genvalg

 Blev enstemmigt valgt

e) Valg af en suppleant for 1 år - afhængig af ændringsforslag

Valg af suppleant slettes som punkt på dagsordenen for Repræsentantskabsmødet

f) Økonomiansvarlig for 2 år, Ejnar Mikkelsen er på valg – Er først på valg i 2026 

g) Bestyrelsesmedlem for 2 år, Peter Christensen – Er først på valg i 2026 
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7. Valg af Amatør- og Ordensudvalg + 1 rådgiver (IKC Appeludvalg + Martin Jørgensen + Jonas B.
Kristensen)

Martin Jørgensen – Blev enstemmigt valgt 

8. Valg af revisor

Bestyrelsen foreslår EY – Blev enstemmigt valgt 

9. Eventuelt

Årets frivillige og årets træner 
Igen i år blev årets frivillige og årets træner kåret. Der var diplom, blomster og vin til vinderne: 

• Årets frivillige, Danny Lykkegaard, Nordfyns Softball Klub

• Årets træner, Kevin Stockford, Amager Vikings Softball Club

Baseball5 v. Phillip Spielmann fra Århus Baseball Softball Klub 

Phillip giver et indholdsrigt og motiverende oplæg til klubberne omkring Baseball5 med følgende punkter: 

• Introduktion til Baseball5

• Hvad er Baseball5 ikke?

• Planen med Baseball5

• Hvordan kan klubberne bruge Baseball5

Phillip slutter af med at orientere klubberne om, at de har brug for folk, der ønsker at hjælpe til i Baseball5-
udvalget eller i deres frivillige netværk på Facebook. 

Kamprapport v. Jorge Sanchez 
Jorge Sánchez opfordrer klubberne til at være bedre til at udfylde kamprapport efter kampen. Jorge viste 
eksempler på både gode og mangelfulde eksempler på indrapportering.  
Statistikerne og resultaterne er med til at højne vores sport. 
I denne sæson vil der blive opkrævet bøder for mangelfuld indberetning, jf. bødekataloget. 

Vidensdelings portal v. Jorge Sánchez 
Jorge Sánchez opfordrer endnu en gang til, at folk tilmelder sig og bruger portalen, https://viden.softball.dk/. 
Tilmeldingen er gratis og der er rig mulighed for at inspirere eller blive inspireret af andre. 

Turneringsudvalget v. Jens Terkelsen: 
Turneringsudvalget melder, at klubberne fremover alene har mulighed for lave ændringer til det foreløbige 
turneringsprogram, hvis det drejer sig om reelle fejl. Flytning af kampe m.m må klubberne selv arrangere 
imellem hinanden. 
Anmodninger om friholdelse af weekender m.m. skal ske inden turneringsudvalget lægger program i midten af 
januar. 

Henri takkede for god ro og orden og ophævede årets repræsentantskabsmøde. 

https://viden.softball.dk/


Henriette Gilhøj (24. apr. 2025 22:46 GMT+2)
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